
Dagsorden for møde i Samarbejdsforum den 15. februar 2023 kl. 16.30  

 

1. Valg af dirigent 

2. Godkendelse af referat fra mødet d. 15/11 2022 

3. Siden sidst    

Vi har fået en landsbykoordinator, Jacob Hansen 
Jacob deltager i mødet for at hilse på og en indledende snak om Jacobs opgaver som f.eks.:  
Hvordan sikrer og bevarer man landsbyernes kvaliteter, skaber udvikling og understøtter 
fællesskabet i landsbyerne. (aktuelt vand i grøfter og forsømte huse )                                                                                                                                                      
 

Orientering fra de forskellige grupper 

Seniorgruppen 

Flaggruppen  

Cykelgruppen 

Børnegruppen 

Folkekøkken 

Holtugkoret 

Sommerfesten 

4. Siden sidst – Orientering fra foreningerne: 

Borgerforeningen 

Forsamlingshuset 

Lodsejerne 

Strandforeningen 

Menighedsrådet 

Havnen 

Vandværket 

5. Indkomne forslag: 

6. Økonomi 

7. Næste mødeindkalder 

8. Evt. 

 

Referat: 

Tilstede Hans, Villy, Jørn og Helle. Landsbykoordinator Jacob Hansen var med som gæst. 

Ad 1. Hans blev valgt som dirigent 

Ad2. Referat fra seneste møde d.15.11. blev godkendt 

Ad 3. Vi havde en indledende snak om Landsbykoordinatorens opgaver. Herunder 



 Hvordan Jacob kunne være et bindeled til andre afdelinger i Stevns Kommune. Konkret 

blev det aftalt at vi ville tage kontakt til materielgården for at blive klogere på 

mulighederne/ status og formål vedr. afvanding på Grønningen m.m. Desuden ville vi tage 

kontakt til en medarbejder der kunne give os råd vedr. hvordan vi sikrer at byen fremstår 

attraktiv mht. bebyggelserne. 

 Vedr. byens kvaliteter havde vi en snak om vigtigheden i at vi har attraktive mødesteder. 

Dette gælder både forsamlingshuset og Grønningen. Det er væsentligt at forsamlingshuset 

er et behageligt mødested med en god akustik. Vi snakkede om at flere havde fravalgt 

forsamlingshuset pga. dårlig akustik, det er derfor fint at der nu bliver handlet på det. 

 Vedr. byens udvikling vil der blive brug for bl.a. borgermøder og en længere proces hvor 

alle får mulighed for at deltage. 

 

En superfin snak med Jacob og der bliver nok brug for flere. 

 

Seniorgruppen har holdt vinterferie men er nu gået i gang med at forberede sæsonen. 

Flaggruppen Vi flager på de officielle flagdage + hvis der er et ønske fra borgere - fødselsdage etc. 

Vandværk: Ikke hørt noget fra John omkring afsluttende borgermøde 

Cykelgruppen har pt. et dårligt fremmøde og nye kandidater har indtil nu manglet virkelig 

engagement. 

Børnegruppen fint samarbejde med menighedsrådet og fine arrangementer. 

Folkekøkken samarbejdsforum synes at den nye bordopstilling virker fint. Giver bedre mulighed 

for at snakke med flere.  

Intet nyt fra koret og sommerfesten. 

 

Ad 4. 

Borgerforeningen har gennemført en række arrangementer og har forsat gang i en række 

aktiviteter. Vi har d.d. 90 medlemmer. I den kommende tid vil der være fokus på vedvarende 

energi, 

Forsamlingshuset har aktuelle planer om en tiltrængt forbedring af akustik i lokalerne. Det glæder 

vi os til. Udvendigt er taget næsten færdigt. Man vil forsøge at engagere en borgergruppe i 

vedligeholdelsen af stedet. 

Strandforeningen er allerede i gang med at forberede årets Sankt Hans fest. Vinteren er blevet 

brugt på vedligeholdelse af broen. 

Havnen har meddelt at de gerne vil indgå i samarbejdsforum. 

Menighedsrådet og ikke tilstede. 



 

Ad5. 

Ved sidste møde fordelte vi 19-20.000 kr. ud af præmien på 25.000 kr. fra finaledeltagelsen i årets 

landsby i Danmark. På samme møde fremsatte seniorgruppen ved Villy ønske om en brændehæk, 

en bro og diverse fliser på Grønningen. Disse ønsker blev ikke drøftet da Villy skulle videre til et 

andet møde. Det blev d.d. besluttet at ønskerne på Grønningen imødekommes og præmien er 

derefter brugt. 

Der er ansøgning fra spilcafeen på 1500 kr. Denne ansøgning henvises til behandling i 

borgerforeningen. Start med en dialog. 

Forsamlingshuset via Rolf og Jan har søgt om yderligere 2000 kr. til projektor. Denne ansøgning 

henvises til behandling i Borgerforening eller til selvfinansiering. 

En gruppe på Facebook har forslået at ”landsbyen” indkøber en kompostkværn til udlån/leje. 

Dette forslag henvises til at gruppen selv organiserer et indkøb eller en lejeaftale at det 

nødvendige redskab. 

Ad 6.  

Underskud på 30 kr. Se bilag. 

Ad 7. 

Næste mødeindkalder menighedsrådet 10.5. kl.?? Sted ? 

Ad 8. 

Der var enighed om at det var et fint møde til trods for de mange afbud. Fint med Jacobs 

deltagelse og velkommen til Helle som deltog for første gang. 

 

 

 

 

 

 

 


